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Darłowo, dnia 20 grudnia 2024 roku 
 
 
BR.0002.16.2024   
 

Protokół Nr XI/2024 

z XI sesji Rady Gminy Darłowo IX kadencji 

z dnia 20 grudnia 2024 roku 

pod przewodnictwem Pani Justyny Osses   

Przewodniczącej Rady Gminy Darłowo 
 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodnicząca rozpoczęła obrady sesji o godzinie 1300, a zakończyła o godzinie 1447. 
 

 

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 15 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XI sesji Rady Gminy Darłowo IX kadencji w dniu 20 grudnia 2024 
roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący powitał obecnych na sesji Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo.   
 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo; 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

Pani Izabela Sielska – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i 
Rolnictwa; 
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo; 
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pani Joanna Stępień – Radca Prawny; 
Pani Anna Zatorska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie;  
Pan Tomasz Gondek – Prezes GZUP Sp. z o. o. w Krupach, 
Pan Marceli Lichacy – Dyrektor Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach, 
Pan Rafał Kunysz – Kierownik Referatu Inwestycji, Infrastruktury Technicznej i Gospodarki 
Przestrzennej;  
Pani Halina Przybysławska – Przewodnicząca Rady Seniorów,  
Pan Artur Szarycz – Radny Rady Powiatu w Sławnie.  
 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu/ 
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Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo przystąpiła do powołania 
sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Wiesława Moskwę
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, głosując: 

. 

13 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący (radny Wiesław Moskwa) 

1 radna nie brała udziału w głosowaniu (Radna Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz)  
 
Przewodnicząca powołała na protokolantkę panią Iwonę Kowalską. 
 
 

Ustalenie  porządku obrad. 
Ad.2.  

 
Pani Przewodnicząca przypomniała, że proponowany porządek obrad radni otrzymali 

wraz z zawiadomieniami na dzisiejszą sesję.  
 
/Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XI Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 

Pani Przewodnicząca poinformowała, że przed sesją na podstawie art. 20 ust. 5 ustawy                                   
o samorządzie gminnym otrzymała od Wójta Gminy Darłowo wnioski o wprowadzenie do 
porządku obrad następujących projektów uchwał:
 

  

1) w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, sposobu 
ich świadczenia oraz wysokości cen za te usługi. DRUK Nr 3/2024XI 

2) w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr X.61.2024 z dnia 27 listopada 2024 
r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Darłowo. 
DRUK Nr 4/2024XI 

3) w sprawie ustalenia ceny za odprowadzenie wód opadowych lub roztopowych, ujętych                     
w otwarte lub zamknięte systemy gminnej kanalizacji deszczowej. DRUK Nr 5/2024XI 

4) w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny Gminy Darłowo na lata 2025-2027. 
DRUK Nr 6/2024XI 

5) w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu oraz określenia zasad zwrotu wydatków 
na pokrycie kosztów pogrzebu. DRUK Nr 7/2024XI 

6) w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2024 rok; Druk Nr 8/2024XI 
7) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na lata 2024-2034 

Druk Nr 9/2024XI 
 
/Wnioski o zmianę porządku obrad stanowią załączniki nr 5 i nr 6 do niniejszego protokołu/ 

Do proponowanego porządku obrad Pani Przewodnicząca wprowadziła uchwały 
przygotowane przez radnych na komisjach w dniu 18 grudnia 2024 roku: 
1) w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo na 2025 rok;                       

Druk Nr 10/2024XI 
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2) w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Darłowo na 2025 rok; Druk Nr 11/2024XI 

3) w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady Gminy Darłowo na 2025 
rok; Druk Nr 12/2024XI 

 
Pani Przewodnicząca Rady zapytała czy są wnioski do porządku obrad?  
Nikt wniosków nie zgłosił.  
Wobec braku kolejnych wniosków Pani Przewodnicząca przystąpiła do przeprowadzenia 
głosowań nad wprowadzeniem do porządku obrad sesji zgłoszonych projektów uchwał.  
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie określenia rodzajów 
dodatkowych usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, sposobu ich świadczenia oraz 
wysokości cen za te usługi; Druk Nr 3/2024XI było  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Gminy Darłowo Nr X.61.2024 z dnia 27 listopada 2024 r. w sprawie Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Darłowo; Druk Nr 4/2024XI było  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia ceny za 
odprowadzenie wód opadowych lub roztopowych, ujętych w otwarte lub zamknięte 
systemy gminnej kanalizacji deszczowej; Druk Nr 5/2024XI było  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie Programu Wspierania 
Rodziny Gminy Darłowo na lata 2025-2027; Druk Nr 6/2024XI było  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  



Strona 4 z 38 
 

czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia sposobu 
sprawienia pogrzebu oraz określenia zasad zwrotu wydatków na pokrycie kosztów 
pogrzebu; Druk Nr 7/2024XI było  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
Gminy Darłowo na 2024 rok; Druk Nr 8/2024XI było  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na lata 2024-2034; Druk Nr 9/2024XI było  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
ramowego planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2025 
rok; Druk Nr 11/2024XI było  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchwalenia ramowego 
planu pracy Rady Gminy Darłowo na 2025 rok; Druk Nr 10/2024XI było  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
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Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo stwierdziła, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
ramowych planów pracy komisji Rady Gminy Darłowo na 2025 rok; Druk Nr 12/2024XI 
było  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Pani Przewodnicząca powiedziała, że porządek obrad dzisiejszej sesji po przyjętych 
zmianach przedstawia się następująco: 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, sposobu ich świadczenia oraz wysokości cen za te usługi. 
Druk Nr 3/2024XI 

Punkt 13 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo                                 
Nr X.61.2024 z dnia 27 listopada 2024 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości                                    
i porządku na terenie Gminy Darłowo. Druk Nr 4/2024XI 

Punkt 14 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia ceny za odprowadzenie wód opadowych 
lub roztopowych, ujętych w otwarte lub zamknięte systemy gminnej kanalizacji deszczowej. 
Druk Nr 5/2024XI 

Punkt 15 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny Gminy 
Darłowo na lata 2025-2027. Druk Nr 6/2024XI 

Punkt 16 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu oraz 
określenia zasad zwrotu wydatków na pokrycie kosztów pogrzebu. Druk Nr 7/2024XI 

Punkt 17 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2024 rok. 
Druk Nr 8/2024XI 

Punkt 18 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2024-2034. Druk Nr 9/2024XI 

Punkt 19 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy 
Darłowo na 2025 rok. Druk Nr 10/2024XI 

Punkt 20 otrzymuje brzmienie:  
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2025 rok. Druk Nr 11/2023LXXVII 

Punkt 21 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji 
Rady Gminy Darłowo na 2025 rok. Druk Nr 12/2023LXXVII 

Punkt 22 otrzymuje brzmienie:  

 

Wolne wnioski. 
Punkt 23 otrzymuje brzmienie:  

 

Zamknięcie obrad. 
Punkt 24 otrzymuje brzmienie:  

 
Następnie przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad                          
z wprowadzonymi zmianami: 
 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych głosując: 
15 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji wraz ze zgłoszonymi zmianami, 
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących.  
 
Pani Przewodnicząca na podstawie wyników głosowania stwierdziła, że porządek sesji został 
przyjęty wraz ze zgłoszonymi zmianami. 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Gminy Darłowo z dnia 27 listopada 2024 roku. 
Ad. 3.  

 
Pani Przewodnicząca poinformowała,  że protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. 
Nikt nie zgłosił uwag do tego protokołu, wobec czego protokół z X sesji został podpisany bez 
uwag. 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                        
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

Ad. 4. 

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że serdecznie Państwa 

najprawdopodobniej na ostatniej w tym roku sesji Rady Gminy – bardzo ważnej sesji rady 
Gminy. Szanowni Państwo od dnia 27 listopada 2024 roku, kiedy to odbyła się poprzednia 
sesja, Wójt uczestniczył w wielu spotkaniach. Niżej wymienione najważniejsze:  
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W dniu 27 listopada 2024 roku nasz Urzad Gminy odwiedził Pan Paweł Molis nowy 

Komendant Komendy Powiatowy Policji w Sławnie. 
 
W dniu 2 grudnia 2024 roku odwiedził nasz Urząd Gminy Biskup Diecezji 

Koszalińsko-Kołobrzeskiej Krzysztof Zadarko wraz z księdzem Bogusławem Fortuńskim. 
Rozmowa dotyczyła współpracy Parafii i Kościoła z samorządem Gminy Darłowo, na terenie 
tutaj naszej gminy.  

 
W dniu 4 grudnia 2024 roku Pan Henryk Noworolnik, Pan Piotr Słupski i Pani 

Małgorzata Parysiak jako skarbnik OSP, odbyło się podpisanie dofinansowania dla 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Bukowie Morskim w ramach Programu „Bezpieczny Strażak”. 
Pan Wójt powiedział, że cieszy się, że nasze jednostki stale się rozwijają i mają 
nowocześniejszy sprzęt.  

 
Także w dniu 4 grudnia 2024 roku odbyło się spotkanie Dariuszem Tkaczem 

Dyrektorem Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Szczecinie oraz pracownikami 
Nadzoru Wodnego w Sławnie w sprawie zabezpieczenia przeciwpowodziowego Gminy 
Darłowo i zagrożenia ze strony bobrów. Dotyczyło to wałów na rzekach naszych, gdyż ten 
okres bardzo jest taki niebezpieczny i to po stronie też Wód Polskich należy właściwe 
zabezpieczenie tych wałów i chcemy być pewni, że to rzeczywiście następuje, W trakcie tego 
spotkania, w którym uczestniczyła też Pani Izabela Sielska Zastępca Wójta Gminy Darłowo 
były poruszone zagrożenia ze strony bobrów.  

 
Pan wójt powiedział, że oczywiście odbyły się także spotkania z sołtysami w 

sprawach sołeckich. Między innymi tutaj obecny Sołtys Piotr Wojtyczka odwiedził wójta, 
również Sołtys Pani Monika Kryszczak, ale także i wiele innych sołtysów, którzy wymienieni 
są w sprawozdaniu. Pan Wójt powiedział, że prosi się nie obrazić, ze kogoś tu nie wymienił, 
ale tak naprawdę sprawozdanie liczy kilkadziesiąt spotkań.  

 
Pan wójt powiedział, że w okresie między sesjami odbyły się także wywiady z Radiem 

RMF MAX, Radiem Koszalin w sprawie funkcjonowania Gminy Darłowo, w sprawie 
budżetu Gminy Darłowo.  

 
Także odwiedziła nas – tu było takie bardzo ważne spotkanie, bo był problem, który 

staramy się rozwiązać bardzo wiele lat już można powiedzieć. Było to spotkanie z Panią 
Sołtys Magdaleną Orwat i radą sołecką dotyczące zmiany planu nad Jeziorem Kopań. Pan 
Wójt powiedział, że myśli, że są już na bardzo dobrej drodze, żeby problem rozwiązać.  

 
Także z inicjatywy Pani Sołtys Aleksandry Nowak odbyło się spotkanie z Panią 

Smuśkiewicz, która jest przedstawicielem sklepów DINO. Tutaj bardzo nam zależy, żeby w 
Starym Jarosławiu takie sklep powstał i szukamy lokalizacji i po części jesteśmy na dobrej 
drodze.  
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W okresie między sesjami Pan Wójt także miał spotkania wyjazdowe. W dniu 2 
grudnia był w Dziennym Ośrodku Rehabilitacyjno-Terapeutycznym w Darłowie. Tam odbyło 
się przekazanie darów, które dzieci z naszej Gminy zbierały od uczestników turnieju 
warcabowego o Renifera Świętego Mikołaja.  

 
W dniu 9 grudnia 2024 roku w Starostwie Powiatowym w Sławnie odbyło się też 

bardzo ważne dla gminy spotkanie związane także z budżetem. Spotkanie dotyczyło 
funkcjonowania linii autobusowych o charakterze użyteczności publicznej na 2025 rok. 
Gmina Darłowo dopłaca ponad 250 000 zł do tych linii, żeby niektóre niedochodowe linie 
funkcjonowały na terenie naszej gminy i żeby mieszkańcy mieli zapewniony dostęp.  

 
W dniu 13 grudnia 2024 roku odbyła się w Sławnie Debata Zachodniopomorskiego 

Kuratorium Oświaty w Szczecinie z udziałem przedstawicieli organów prowadzących oraz 
dyrektorów szkół w zakresie prowadzenia naszych placówek i problemów jakie maja nasze 
placówki oświatowe.  

 
W dniu 13 grudnia 2024 roku odbyła się również w Sławnie uroczystość powitania 

nowego Komendanta Powiatowego Policji w Sławnie.  
 
Pan Wójt powiedział, że wszystkie spotkania i te ważne i te mniej ważne, a nawet 

spotkania wigilijne, które już się odbyły są w tym sprawozdaniu, które zostaje przekazane do 
Biura Rady.  

 
Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik nr 7 do 
niniejszego protokołu/ 

 
Pan wójt przedstawił jeszcze kondycję finansową Gminy Darłowo. Stan konta na 

rachunku podstawowym wynosi 6 178 454,19 zł. Wydatki do poniesienia w najbliższych 
dniach wynoszą 1 740 720,19 zł, w tym faktury za usługi i zakupy do zapłaty, rata kredytu 
plus odsetki, środki dla szkół publicznych.  
 
/Kondycja finansowa stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.    
 
 

Interpelacje.  
Ad.6. 

Wiceprzewodniczący zapytał, czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 
Nikt z radnych się nie zgłosił.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
Pani Przewodnicząca Rady przeprosiła, gdyż punkt piaty się gdzieś zapodział.  
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W związku z powyższym nastąpiła drobna zmiana kolejności punktów.  
 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 

Ad. 5.  

  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że na sesji, która odbyła 

się w dniu 27 listopada 2024 roku Rada Gminy Darłowo podjęła 19 uchwał, które zostały 
przekazane organom nadzoru, czyli do Wojewody Zachodniopomorskiego oraz do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie. Wobec jednej uchwały organ nadzoru, 
którym jest Wojewoda Zachodniopomorski zawiadomił o wszczęciu postępowania 
nadzorczego w zakresie wątpliwości co do zgodności z prawem postanowień Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku w Gminie Darłowo w odniesieniu do wyznaczenia 
(doprecyzowania) obszarów podlegających obowiązkowej deratyzacji i terminów jej 
przeprowadzenia. Dzisiaj na sesji taka poprawka już się znajdzie, o czym Radni wiedzą 
doskonale, bo była ona omawiana na komisji. Pod względem pozostałych uchwał organy 
nadzoru nie stwierdziły naruszeń prawa.  

W związku z powyższym uchwały zostały przekazane pracownikom Urzędu Gminy 
Darłowo oraz kierownikom gminnych jednostek organizacyjnych celem ich realizacji.  
 
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych na X sesji stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 

Odpowiedzi na interpelacje. 
Ad. 7.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że od 27 listopada 2024 

roku do 20 grudnia 2024 roku w okresie miedzy sesjami radni złożyli dwie interpelacje i 
siedem wniosków. Odpowiedzi na wszystkie interpelacje i wnioski zostały udzielone w 
terminie                            i przekazane radnym i sołtysom za pośrednictwem Biura Rady. 

 
/Określenie sposobu realizacji interpelacji radnych i wniosków sołtysów stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 

 
Na tym punkt zakończono.     
 
 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  

Ad. 8.  

 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo przedstawiła informację z 

działalności w okresie między sesjami.  
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/Informacja Przewodniczącej stanowi załącznik nr 11 do protokołu/ 
 

Na tym punkt zakończono.   

TRYBUNA OBYWATELSKA. 
Ad.9.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? 
 

Pan Zbigniew Dąbrowski powiedział, że jest w Gminie nowym a jednocześnie starym 
obywatelem. Nowym dlatego, że wraz z małżonką zakupili działkę, a starym dlatego, że 
praktycznie od urodzenia przyjeżdżał na pełne wakacje do swoich dziadków, którzy mieszkali 
na terenie Gminy. Mówca powiedział, że chciałby żeby Państwo radni przyjęli go jako 
swojego człowieka, który nie jest tutaj bardzo napływowy. Pan Zbigniew rozdał rannym 
dokumenty                      w sprawie, którą porusza w swojej wypowiedzi. Mówca powiedział, 
że z małżonka są właścicielami działki, którą nabyli od Gminy Darłowo w 2022 roku oraz 
drugiej działki, którą zakupili w dwóch terminach w 2024 roku. Przy zakupie drugiej działki 
był akt warunkowy ze względu na Lasy Państwowe i Agencję Rolną. Mówca powiedział, że 
przy podpisywaniu pierwszego Aktu Notarialnego byli nastawieni psychicznie, że chcą po 
prostu kupić jedną i drugą później działkę tą dawne siedlisko. Działka, która była 
sprzedawana i którą – jak dobrze pan wójt pamięta – że przy akcie notarialnym pierwszym 
mówił, że będzie ona sprzedawana ale w komplecie, a więc razem z działką obok, która 
brzydko jest nazywana drogą, bo ona nigdzie nie jest drogą, tylko jest to działka MU-1 jako 
normalna działka budowlana, jako działka pod działalność gospodarczą itd., tyko integralnie 
związana z tą działką, którą właściciel musi dojechać do działki głównej. Nie ma innej drogi. 
Jest tylko ten wewnętrzny wjazd. Mówca powiedział, że kiedy dostali informację – którą wraz 
z materiałami przekazał przed chwilą radnym – od Wójta, że jest sprzedawana, jest wyraźnie 
zapisane, że jest ona sprzedawana kompleksowo, a więc obydwie działki na raz. Mówca 
powiedział, że nie wie co się wydarzyło w ciągu paru miesięcy, że nagle zniknęła ona z 
obwieszczenia i znalazło się drugie obwieszczenie, które już mówiło, że ta działka jest tylko 
dojazdówka i nie może być sprzedawana w komplecie. Mówca powiedział, że przystąpili z 
żona do przetargu i zakupili tą jedną działkę oczywiście z zaznaczeniem, że mają dojazd 
przez ta działkę obok (która nie była już na sprzedaż). Niestety ten dojazd jest taki nietypowy, 
ponieważ on był projektowany w 2005 roku, kiedy jeszcze stały wszystkie budynki 
gospodarcze, siedlisko, a więc budynek główny willa, obora, były jeszcze drewutnie i tak 
dalej, dlatego ona (ta działka dojazdowa) takim zygzakiem sobie szła. Mówca powiedział, że 
chyba był jakiś błąd w sztuce, kiedy zaczęto zajmować się sprzedażą w ogóle tych działek, że 
nikt tego nie poprawił, dlatego, że wszystkie te budynki zostały spalone, czy to przez 
miejscowych, czy to się spaliły same, czy przez piorun – nieważne – nie ma budynków, został 
tylko jeden mały budynek, który w tej chwili rewitalizuje. Jest to budynek z 1930 roku, 
któremu dają nowe życie i chcą żeby po prostu ta mała jedna perełka została na tym osiedlu 
jako autentyk. Mówca powiedział, że zdziwiło ich dlaczego została zmieniona w ogóle ta 
decyzja. Kto ją podjął? Kiedy? Czy była jakaś uchwała robiona na temat zmiany decyzji, że 
nie może być sprzedana w komplecie. Mówca powiedział, że z Aktu Notarialnego, ze 
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wszystkich rzeczy jakie posiadają i tych, które drukował z BIP Gminy Darłowo, wszędzie 
wynika, że jest to integralne połączenie tej działki razem z działką tą będącą siedliskiem. 
Natomiast później przyszedł moment kiedy okazało się, że właścicielka działki bocznej, która 
ma 65 metrów przy drodze głównej, przy drodze z płyt ażurowych i jest takie pismo od 
Wójta, które dostali – ostatnia odpowiedź, bo trzy, czy cztery razy składali podanie o to, że 
chcą to odkupić. Okazuje się, że jest taka informacja: „Powyższa nieruchomość służy 
właścicielom nieruchomości graniczących jako droga dojazdowa do swoich działek.” Mówca 
powiedział do Pana Wójta, że jest to nieprawdą, dlatego, że w Akcie Notarialnym jako 
właściciel działki sąsiedniej nie ma takiego zapisu, że ma wjazd od działki 222/6 i to samo ta 
właścicielka działki obok tez nie ma takiego zapisu. Nigdzie w księgach wieczystych w dziale 
trzecim nie ma takiego zapisu odnośnie dodatkowych wjazdów. Wszystkie te działki boczne 
posiadają wjazd z drogi głównej publicznej. Oczywiście od roku jak kupili tę działkę nikt  nie 
przyszedł i nikt nie przyjechał oprócz jednego, gdy państwo się zgłosili kilka dni temu. Ta 
działka, która jest działką dojazdową zaczyna się robić w fatalnym stanie ponieważ nie dość, 
że są zakręty, samochody, które wjeżdżały ciężarowe już mocno ją naruszyły. A więc 
zapadlisko jest w sieci wodociągowej. Studzienka jest zapadnięta. Na zakręcie stoi hydrant i 
studzienka. Mówca powiedział, że jeszcze dzisiaj zdążył je odkryć ale już za chwilę ich nie 
będzie widać w ogóle. Jeżeli ktoś chciałby reperować tą pseudo ślepą ulicę, to uważa, że 
wyrzuca niepotrzebnie pieniądze. Mówca powiedział, że po konsultacjach u niego w gminie, 
tam gdzie mieszka i z ludźmi z powiatu – wszyscy pozbywają się tak zwanych działek 
wewnętrznych ponieważ jest to ogromny kłopot i problem dla gminy. Mówca powiedział, że 
za chwileczkę Państwo chcecie zmodernizować mu tą drogę, tylko dla niego, bo ona jest 
dojazdowa tylko do jego działki. Chcecie włożyć pieniądze. Jeżeli mamy w gminie tak dużo 
pieniędzy do wydania, to za trzy lata – zgodnie z zapowiedzią od Pana Wójta – może być 
kanalizacja. A jak będzie kanalizacja, to torujemy tą drogę. Wprowadza się kanalizację, 
znowu zasypuje, znowu utwardza i znowu tylko dla jednej osoby. Mówca reasumując 
powiedział, że cały czas jest za tym, że chciały odkupić tą działkę od drogi gminnej. Mówca 
powiedział, że chce już nawet na własny koszt – bo to nie są jakieś straszne pieniądze – ten 
hydrant i studzienkę przenieść na drogę gminną abyście tylko Państwo ułatwili im życie w 
sensie takim, że odkupić, zamknąć, dlatego, że sąsiadka jeżeli będzie chciała sobie kiedyś .. 
Mówca powiedział, że brzydko napisane zostało: „sprzedaż skutkowałaby w przyszłości 
pozbawieniem przyległych działek budowlanych do – po ewentualnych podziałach 
geodezyjnych – dostępu do drogi publicznej.” Kiedyś w przyszłości. Mówca powiedział, że 
dzwonił do męża właścicielki z prośbą, że odkupi od niego tą część graniczącą z tą pseudo 
drogą, a on odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie sprzedają i nie wiedzą co z tym będą 
robili w przyszłości, ale jego zona się zaparła, że ona by chciała ewentualnie od te drogi 
bocznej sobie tam wjeżdżać. Mówca powiedział, że to by było na tyle i prosił, żeby to jeszcze 
raz przedyskutować na komisji budownictwa, za co będzie niezmiernie wdzięczny z 
odpowiedziami na te niektóre pytania. Mówca powiedział, że nie ukrywa, że przyjechał tu 
specjalnie 500 km, żeby dzisiaj się spotkać. Mówca powiedział, że bardzo dziękuje, że został 
wysłuchany. Gdyby były jakieś pytania to bardzo prosi.  

/Materiał w powyższej sprawie stanowi załącznik nr 12 do protokołu/ 
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Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała i powiedziała, że Pan 
Wójt odpowie. Pani przewodnicząca powiedziała, że jeżeli Pan chce, aby komisja 
odpowiedziała, to prosi złożyć wniosek do komisji rolnictwa.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo podziękował Panu Zbigniewowi, że 

Pan Zbigniew przyjechał. Pan wójt powiedział, że wie, że są czasami trudne sprawy i tu nic 
do końca nie jest winą. Pan ma rację – na początku gmina chciała sprzedać to z drogą 
wewnętrzną bo rzeczywiście stanowiła ona dojazd do Pana tylko działek, aczkolwiek tutaj 
powzięliśmy taką informację, że jednak właściciel, który nabył przed wami tą działkę obok, 
jednak zgłasza sprzeciw, że właśnie nabywał działkę wiedząc, że jest droga dojazdowa z innej 
strony. Był ogłoszony przetarg, który został odwołany. Później był na nowo ogłoszony bez 
już drogi. Pan dobrze wiedział, że tej drogi już nie zamierzamy sprzedać i Pan kupił tą działkę 
tak jak rzeczywiście Pan przedstawiał i tu się nic nie zmienia. Wójt powiedział, że nie 
ukrywa, że taka decyzja została podjęta, bo powstały nowe fakty – Pani współwłaścicielka 
dużej działki, która też przylega w dużej części do tej drogi złożyła takie sprzeciw. To są 
trudne decyzje. Wójt powiedział, że myśli, że tu jeszcze raz podejmą rozmowy z tymi 
właścicielami. Przy drugim wniosku ponowione zostały rozmowy z tymi właścicielami i oni 
dalej się sprzeciwili. To nie jest zła wola samorządu. Wójt powiedział, że rozumie Pana i tu 
zawsze będzie ktoś zły czy dobry. Ale w momencie nabycia działki – wójt przeprosił, że to 
powie i nie chce, żeby Pan to źle odebrał – w momencie stawania do przetargu już bez tej 
drogi Pan wiedział, że tą drogę gmina nie będzie zamierzała sprzedać i Pan znając stan 
faktyczny nabył tą działkę. Tu jeszcze dużo rozmów ale przede wszystkim dogadania między 
Państwem. Wójt powiedział, że my jesteśmy tak miedzy młotem a kowadłem miedzy 
Państwem. Tą drogę my się też zobowiązaliśmy a Pan dostał pismo, bo droga jest króciutka, 
ze w okresie zimowym to drzewo wytniemy, my ją z gruzu utwardzimy bo to wiadomo, że 
jest czas budów i do Pana też dojeżdża jakiś sprzęt, ze będziemy ją wykonywać żeby ona 
zapewniała jakiś komfort użytkowania. Wójt powiedział, że myśli, że tu radni też podejmą 
jeszcze ten temat. Wójt powiedział, że myśli, że będą rozmawiać zarówno z jednym 
Państwem jak i drugim.  

 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że część rady była w 

ternie i oglądała tą sytuację, także wie o tym.  
 
Pan Zbigniew Dąbrowski powiedział, że jest dla niego bardzo zastanawiające to, 

dlaczego ma tylko siedem metrów szerokości wjazdu a ta Pani ma 65 metrów. Jest to 
ogromna różnica miedzy wjazdem a dojazdem, bo już to tez sugerował, bo mają problem 
przede wszystkim dla służb miejskich. Jak dojedzie smieciarka, która zatrzyma się pod bramą 
i będzie tyłem wracała 70 metrów przez trzy zakręty? Jak dojedzie szambiarka, która będzie 
wracała przez siedemdziesiąt metrów znowu tyłem? Mówca prosił aby wziąć pod uwagę 
aspekty, że robią coś dla jednej kobiety, nie robimy żeby komuś ułatwić życie, tylko ta Pani 
nie będzie miała 65 m tylko będzie miała 135 m dojazdu do swojej działki a to jest różnica.  

 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Mirosławowi 

Gałuszkiewiczowi.  
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Radny pan Mirosław Gałuszkiewicz  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 

Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że komisja 
Rolnictwa właśnie tam była nawet z jego inicjatywy, ponieważ Pan do niego dzwonił w tej 
sprawie. Pan Mirosław powiedział, że miał komisję wyjazdową i przy okazji gdy byli na tym 
terenie to właśnie byli tam zobaczyć tą działkę i jaka ona jest i jak ten temat w ogóle 
rozwiązać. Pan Mirosław powiedział, że Pan Zbigniew jeszcze tej odpowiedzi nie dostał, 
dlatego komisja jeszcze da Panu odpowiedź na ten wniosek, który Pan teraz składa. My ten 
temat znamy i jeszcze raz go rozpatrzymy i jeszcze damy Panu znać.  
 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady zapytała czy ktoś jeszcze chciałby zabrać 
głos?  
 
Nikt więcej się nie zgłosił.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 

Czas dla samorządu. 
Ad.10.  

 
Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zapytała czy ktoś chciałby zabrać głos w tym 
punkcie?  
W tym punkcie głos zabrali: 
 
 Radna pani Marzena Drzewucka powiedziała, że w imieniu Rady Gminy Darłowo 
chcieliby przekazać na ręce Pana Wójta Szefa Sztabu WOŚP serduszko, które wspólnie 
ufundowali.  
  
 Radny pan Wiesław Moskwa, który wystąpił razem z radną panią Marzeną Drzewucką 
powiedział, że rada czyni to od wielu lat.  
 

Radna pani Marzena Drzewucka powiedziała, że tak, co roku. Wspieramy 33 finał.  
 
 Radny pan Wiesław Moskwa powiedział, że wspierają i przekazują.  
 
Na Sali obrad rozległy się oklaski.  
 Pan Radosław Głażewski powiedział, że w tym roku serduszko jest troszeczkę inne i 
bardzo ładne. Jako Szef Gminnego Sztabu WOSP powiedział, że bardzo dziękuje za to, że 
tutaj się radni angażują co roku i wie, ze sołtysi również się angażują i tez co roku jest też coś 
na licytację, żeby można było te środki zwiększyć. Mówca podziękował i powiedział, że jest 
bardzo dumny, że u nas każdy bierze udział w tym święcie, w tych aukcjach, w tym 
darowaniu przede wszystkim dobra i cieszy się, że nasza gmina się w to włącza.  

Pan Wójt powiedział, że jeśli mówimy o tym dobru, które w święta jest bardzo dobrze 
spostrzegane, chciałby przekazać na ręce Pani Przewodniczącej trzy rzeczy. Najmilsza rzecz, 
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którą otrzymaliśmy, to jest podziękowanie od Pana Pawła Szymkowicza Burmistrza 
Głuchołaz  oraz Pana Romana Sambora Wiceburmistrza Głuchołaz. Pan Wójt przypomniał, 
że nasza Gmina Darłowo dzięki tu głosom radnych przekazała 100 000 zł na pomoc tej 
Gminie Głuchołazy. Pan Wójt przeczytał te podziękowania: „W imieniu mieszkańców oraz 
władz samorządowych Gminy Głuchołazy z całego serca dziękujemy za włączenie się w 
akcję dla powodzian z Gminy Głuchołazy. Państwa hojność i dobre serce to nieoceniona 
pomoc dla tych, którzy w wyniku powodzi stracili swój dobytek. Dzięki podarowanym przez 
Pastwa środkom finansowym możemy wspólnie sprawić, że poszkodowani zyskają odrobinę 
ulgi w trudnych chwilach. Gotowość niesienia bezinteresownej pomocy zasługuje na 
najwyższe uznanie. Głęboko wierzymy, że okazana siła serca i przyjazna dłoń wróci do 
Państwa z pomnożoną siłą.” Z wyrazami szacunku podpisali się Burmistrz i Wiceburmistrz 
Głuchołaz.  

Pan Wójt powiedział, że przekazuje podziękowania na ręce Radnych Gminy Darłowo, 
bo to ich decyzja, ale i całej Gminy Darłowo , bo to są środki gminne, które są Gminy 
Darłowo. Mówca powiedział, że z całego serca za to też chciałby podziękować. Wójt wręczył 
medalion z pięknym słowem DZIĘKUJEMY.  

 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca rady Gminy Darłowo powiedziała, że również 

chciała podziękować Głuchołazom, że tak nas docenili, ale tez chciała podziękować 
wszystkim pracownikom Urzędu Gminy Darłowo , Radny, Sołtysom. Mieszkańcom naszej 
Gminy za ten wkład prywatny swój i finansowy i też zaangażowanie.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że oprócz tych środków 

finansowych, które zostały przekazane, pojechały dwa załadowane samochody rzeczy do tej 
miejscowości. Wielkie podziękowania dla Państwa.  

 
Pan Wójt powiedział, że druga rzecz. Troszeczkę zaczniemy może się chwalić, bo 

często nasz samorząd lubimy ponarzekać, a nie cieszymy się z małych rzeczy, które do nas 
docierają. Wójt na ręce Przewodniczącej rad złożyć podziękowania, bo jako Gmina Darłowo 
zostaliśmy docenieni przez Ogólnopolski Program Zwalczania Chorób Infekcyjnych jako 
Lider Szczepień na każdym etapie życia. Pan Wójt powiedział, że nie ukrywa, że Gmina 
Darłowo jak już Państwo wiecie przeznacza te środki finansowe na działania profilaktyczne 
dla naszych mieszkańców. Nie są to tylko szczepienia. Jest to także rehabilitacja, także każdy 
z mieszkańców ma 20 zabiegów rehabilitacyjnych. Dotychczas szczepiliśmy na HPV, 
szczepiliśmy na grypę. Częściowo to się zmieniło bo to Państwo przejęło tą rolę. 
Pomagaliśmy w covidzie szczepić na covid, dowoziliśmy. Wójt powiedział, że nie ukrywa, że 
też jest duża zasługa Państwa i pracowników urzędu i naszych sołtysów.  

Pan wójt powiedział, że to jeszcze nie koniec. Ostatnia informacja – Pani Sekretarz w 
dniu 2 grudnia 2024 roku uczestniczyła w Gali Uhonorowania Gmin Województwa 
Zachodniopomorskiego. Był to zorganizowany taki konkurs gmin przez Fundację Rozwoju 
Demokracji Lokalnej na podstawie danych z Regionalnej Izby Obrachunkowej. Gmina 
wiejska Darłowo na 47 gmin wiejskich w województwie zachodniopomorskim pod względem 
inwestycji, pod względem różnych czynników, które były wyliczone, dochodów na 
mieszkańca zajęła 5 miejsce w województwie – bardzo wysokie i to tez Państwa wszystkich 
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zasługa, że jednak potrafimy coś robić. Czasami mamy te wątpliwości, że coś nie jest 
zrobione ale wcześniej czy później dochodzimy do tego i to wykonujemy. Cały czas czy to 
nawet małymi kroczkami te inwestycje czy mniejsze czy większe wykonujemy, że stać nas 
pomoc innym, stać nas na pomoc powiatowi, ze stać nas też żeby dofinansować inne 
samorządy, żeby komfort naszych mieszkańców się zmienił. Także piąte miejsce w 
województwie zachodniopomorskim. Jesteśmy za takimi samorządami jak: Gmina Ustronie 
Morskie, która zajęła I miejsce. Gmina Rewal – II miejsce. Gmina Kołobrzeg – III miejsce. 
Gmina Kołbaskowo – IV miejsce. Gmina wiejska Darłowo – V miejsce. Także Gratulujemy! 

 
Na sali obrad rozległy się oklaski.  
 
Pan wójt powiedział, że nie ukrywa, że dostaliśmy dwa wyróżnienia. Jedno to jest za 

zajęcie V miejsca w województwie a drugie to zostaliśmy docenieni jako Lider Powiatu 
Sławieńskiego jako ci pierwsi w Powiecie Sławińskim.  

 
Na sali obrad ponownie rozległy się oklaski.  
 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo pogratulowała Wójtowi 

Gminy Darłowo  tak bardzo wysokiego osiągnięcia i powiedziała, że gratuluje też 
pracownikom urzędu, bo to oni tak naprawdę, gdy Rada Gminy uchwali budżet, pracownicy 
musza siedzieć i to wszystko spinać. Niektórzy nowi radni już się przekonali jak to jest dużo 
ciężkiej pracy. Bardzo doceniamy i gratulujemy.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że pomimo, że to tak 

dumnie brzmi, że pozyskujemy, to czasy są trudne i po prostu też zmagamy się – tak jak w 
domu podobnie – z oszczędnościami. Czasami z trudnymi wyborami. Ale myślimy, że 
będziemy mogli liczyć na Państwa zrozumienie. Pan Wójt powiedział, że ten czas 
Bożonarodzeniowy bo za chwileczkę będziemy uchwalać budżet oraz inne uchwały i 
będziemy zajmować się ciężką pracą, to teraz jest dobry czas żeby złożyć Państwu 
Wszystkim Życzenia Bożonarodzeniowe i Noworoczne. Wójt powiedział, że jutro podobno 
jest najkrótszy dzień w roku. Jest zima, ale tutaj te Święta Bożonarodzeniowe są prezentem 
dla nas wszystkich. W tym czasie Świąt Bożego Narodzenia i Noworocznym stajemy się 
bardziej mili, może bardziej zaganiani, ale przy tym uśmiechnięci i wszyscy wszystkim życzą 
życzenia. Wójt powiedział, że myśli, że te Święta są spowodowane, że niedługo będziemy 
obchodzili Narodziny Jezusa Chrystusa powodują wielką radość, ze w tym trudnym, ciemnym 
czasie jest to czas dla nas wypoczynku i wielkiego świętowania. Wójt życzył, żeby ten okres 
Świąt Bożego Narodzenia był świętem rodzinnym spędzonym wśród najbliższych w bardzo 
miłej rodzinnej atmosferze, żeby cały czas ta atmosfera pozostała z nami na dalsze okresy 
roku, żebyśmy pozbywali się tych negatywnych emocji i ten uśmiech na twarzy i te dobre 
wrażenia, które są podczas tych świąt pozostały z nami jak najdłużej. Na Nowy Rok wójt 
życzył każdemu, żeby te przysiężone postanowienia spełniły się. Każdy ma od tych 
najmniejszych do największych. Ale nie tylko te służbowe, na które liczymy i będziemy je 
zaraz podejmować, ale także te małe osobiste, z którymi się zmagamy. Wójt życzył 
wszystkim zdrowia, bo to jest teraz bardzo kluczowe. Zdrowych i Wesołych Świąt.  
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Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo w imieniu Rady Gminy 

Darłowo życzyła wszystkim, że gdy usiądą przy tych wigilijnych stołach, żeby te wszystkie 
troski odeszły i żeby się skupili na tym co jest naprawdę ważne i docenili to co maja w domu 
– szczęście, rodzinę. Na nadchodzący Nowy Rok Przewodnicząca Rady życzyła pomyślności 
wszelkiej, szczęścia i zdrowia, bo zdrowie jest najważniejsze. Jak jest zdrowie, to sobie ze 
wszystkim damy radę. Szczęśliwego Święta Bożego Narodzenia.  

 
Pan wójt dopowiedział: I Mikołaja.  

 
Nikt więcej głosu nie zabrał w tym punkcie.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
Ad.11.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 
2025. Druk Nr 1/2024XI 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 2025 stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/  
 

Pani Przewodnicząca Rady powiedziała,  że zgodnie z art. 239 ustawy o finansach 
publicznych uchwałę budżetową organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 
podejmuje przed rozpoczęciem roku budżetowego, a w szczególnie uzasadnionych 
przypadkach – nie później niż do 31 stycznia roku budżetowego.  

 
Zgodnie z art. 238 ustawy o finansach publicznych merytoryczne przygotowanie 

projektu uchwały budżetowej należy do wyłącznej kompetencji organu wykonawczego. 
  
Zgodnie z § 3 ust. 7 uchwały Nr XXXV/469/2010 Rady Gminy Darłowo z dnia                             

23 września 2010 roku wójt w terminie do 15 listopada przedkłada radzie gminy i regionalnej 
izbie obrachunkowej projekt uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem oraz materiałami 
informacyjnymi.  
 

W związku z powyższym Pani Przewodnicząca powiedziała, że projekt budżetu 
Gminy Darłowo na rok 2025 Rada Gminy Darłowo otrzymała w dniu 15 listopada 2024 roku.  

 
Pani Przewodnicząca Rady powiedziała,  że projekt budżetu był szczegółowo 

analizowany i omawiany na posiedzeniach wszystkich komisji resortowych Rady Gminy 
Darłowo w dniu 18 grudnia 2024 roku. 

 
Pani Przewodnicząca oddała głos Panu Wójtowi w celu przedstawienia projektu 

budżetu na 2025 rok wraz z uzasadnieniem i autopoprawką.  
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Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem i autopoprawką.  

 
Pan wójt powiedział, że co roku przedstawiamy tutaj Radzie Gminy budżet Gminy. Co 

roku wójta stara się podkreślić, że budżet bardzo się zmienia w ciągu roku. To nie jest tak 
stabilna sytuacja jaka była paręnaście lat temu. Dla przypomnienia bo wtedy – mało kto 
pamięta – budżet określało się na koniec roku i w trakcie roku były może trzy, cztery zmiany 
w budżecie. Teraz praktycznie na każdej sesji mamy zmiany w budżecie. Jest to 
spowodowane bardzo często różnymi bodźcami. Może to być niedoszacowanie kosztów. 
Mogą to być zmiany w przetargach, Mogą to być nowy nabór na nowe środki i musimy 
wprowadzić środki, żebyśmy mogli aplikować. Ogólnie budżet przedstawiany projekt zawsze 
traktuje takie założenia, gdyż pod koniec roku, kiedy wykonujemy sprawozdanie, będziemy 
wykonywać sprawozdanie, które jest w czerwcu zatwierdzane, bardzo często budżet się różni 
od projektu bo rzeczywistość płata różne nam figle i czasami musimy dołożyć środki, czasami 
z jednego zadania na drugie i staramy się wykonywać w stu procentach nasze zadania ale 
sytuacje mogą być różne.  

 
Pan Wójt powiedział, że planowane wydatki wyniosą 98 135 068 zł, z czego prawie 

26 000 000 zł zostanie przeznaczone na wydatki majątkowe a to stanowi ponad 26 % ogólnie 
wydatków, jest to znaczny poziom, chociaż rok temu mieliśmy wyższy poziom tych 
wydatków inwestycyjnych. Dochody budżetowe oszacowano na kwotę 89 424 770 zł i 
deficyt, który występuje, który zostanie pokryty kredytem w wysokości 8 710 298 zł.  

 
Pan wójt też zaznaczył, że 1 152 000 zł stanowią środki sołeckie, które są określone w 

budżecie dzięki tu zebraniom wiejskim, które się odbyły. W budżecie także określone są 
kluczowe inwestycje na ten 2025 rok, których jest więcej ale wymienia tu te najważniejsze bo 
były one szczegółowo omawiane na komisjach.  

 
Najważniejsze inwestycje to:  

- Rozbudowa infrastruktury wodno-kanalizacyjnej. Tu będziemy składać wniosek o stację 
uzdatniania wody w Zakrzewie. Wniosek mamy złożone ale czekamy na rozstrzygnięcie.  
- Budowa kanalizacji sanitarnej w Starym Jarosławiu. Wniosek będziemy składać z KPO.  
- Rozwój sieci wodno-kanalizacyjnej na terenie Gminy Darowo. Cały czas wykonujemy 
drobne wydatki na sieci wodociągowe i kanalizacyjne.  
- modernizacja dróg gminnych. Kończymy drogę w Cisowie i w przyszłym roku będą 
największe płatności gminne. W Wiciu także rozpoczęła się już przebudowa dróg ulicy 
Wczasowej i tu jest dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg.  
- wykonywana jest droga w Porzeczu i ona także zakończy się w przyszłym roku.  
- Także modernizujemy i już rozpoczyna się przebudowa drogi w Kopnicy.  
- Mamy złożony wniosek na drogę w Sulimicach.  
- Także będziemy składać wniosek z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na drogę 
Palczewice-Kopnica i tutaj rezerwujemy środki własne na w przypadku gdy dostaniemy 
dofinansowanie. 
Zabezpieczyliśmy środki na wkłady własne.  
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- Mamy wykonany projekt modernizacji szkoły w Starym Jarosławiu i tutaj zabezpieczyliśmy 
na wykonanie.  
- Ale także chcemy wykonać taki projekt, żeby ubiegać się o dofinansowanie dla szkoły w 
Kopnicy.  
- Także mamy dzięki środkom sołeckim zabezpieczone środki na projekt budowy świetlicy w 
Sulimicach.  
- Ale także co jest koniecznością mamy zabezpieczone środki na wymianę ogrzewania 
kotłowni budynku ośrodka zdrowia ale i także w innych naszych gminnych budynkach.  
- na wsparcie bezpieczeństwa i ochrony przewidujemy środki na zakup samochodu 
ratowniczo-gaśniczego dla OSP w Krupach, który już w styczniu będzie. Dzisiaj zostało 
otwarte postepowanie przetargowe. Otwarte oferty. Jest oferta i samochód niedługo już 
będzie.   
- zabezpieczyliśmy już 100 000 zł jako wkład własny jeżeli będą dofinansowania na kolejny 
samochód dla naszych strażaków.  
- mamy zarezerwowane środki na zakup autobusu szkolnego. 
- mamy zarezerwowane środki także na takie troszeczkę inne inwestycje:  
- mamy porobione projekty placów zabaw i będziemy aplikowali w miarę możliwości do 
funduszy europejskich o środki na te place zabaw i miejsca rekreacji. Takie projekty na 
miejsca rekreacji są gotowe żeby można było pozyskiwać dotację.  
- mamy zabezpieczone środki na wkłady własne.  
- Także zlecamy opracowanie dokumentacji projektowej, która już jest w toku na budowę 
amfiteatru i sceny w Uzdrowisku Dąbki.  
- zabezpieczyliśmy także środki 300 000 zł  na kładkę na Jeziorze Kopań. Tu wspólnie z 
Panem Marszałkiem, który dużo więcej środków przeznacza na ten cel, bo my tylko 25 %, 
aczkolwiek Gmina Darłowo wykonała dokumentacje projektową tego mostu łączącego wał na 
szlaku R-10 nad przekopem Jeziora Kopań i w przyszłym orku zostanie przez Urząd 
Marszałkowski taka wkładka wykonana i my zabezpieczmy środki na taką inwestycję.  
- przez budżet gminy także przechodzą środki na remont wnętrza więźby dachowej kościoła 
filialnego w Kowalewicach. W przyszłym roku jest to kwota 600 000 zł. Są te środki zdobyte 
także z dofinansowania zewnętrznego z Polskiego Ładu. Pan wójt powiedział, że nie ukrywa, 
że stara się na kolejny najbardziej potrzebujący remontu zabytek w Gminie, którym jest 
kościół w Krupach. Tu pomagamy także parafiom na złożenie wniosku i taki wniosek został 
złożony do funduszu kościelnego i „trzymamy kciuki” żeby się nam udało te środki zdobyć.  
Oczywiście jest szereg jeszcze mniejszych inwestycji, które są określone w budżecie, ale są to 
inwestycje, z którymi radni się zapoznali, a jest ich sporo. Projekt uchwały był szczegółowo 
omawiany, ale i także opublikowany, gdzie te inwestycje były wymienione.  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił autopoprawkę do projektu 
budżetu na rok 2025. Pan Wójt powiedział, że autopoprawce ulega rozdział 90002 jest to taka 
techniczna sytuacja, gospodarka odpadami zmniejsza się o kwotę na wynagrodzenia                                    
i pochodnych od wynagrodzeń i przeznacza się na wydatki statutowe w kwocie 171 163 zł.   
 
/Autopoprawka stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/ 
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Zgłoszoną przez Wójta Gminy Darłowo autopoprawkę do projektu uchwały 
budżetowej na rok 2025 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie Rady:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
przyjęła zgłoszoną przez Wójta Gminy Darłowo autopoprawkę do projektu uchwały 
budżetowej Gminy Darłowo na rok 2025.  
 

Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo poinformowała, że zgodnie 
z art. 238 ust. 3 ustawy o finansach publicznych zanim Rada uchwali budżet, musi mieć 
możliwość zapoznania się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 
budżetowej oraz opinią RIO o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w 
projekcie uchwały budżetowej gminy. 

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił uchwałę nr 50.25.9.2024 

z dnia 11 grudnia 2024 roku w sprawie wydania opinii o projekcie budżetu Gminy Darłowo 
na 2025 rok. Skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w osobach: Remigiusz 
Szymański Przewodniczący, Jolanta Kuźmicka Członek, Marek Dulewicz Członek   
pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na 2025 
rok.  
 
/Uchwała Nr 50.25.9.2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 11 
grudnia 2024 roku w sprawie opinii o projekcie budżetu Gminy Darłowo na 2025 rok stanowi załącznik nr 15 do 
niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił uchwałę nr 50.25.10.2024 
z dnia 11 grudnia 2024 roku w sprawie wydania opinii o możliwości sfinansowania deficytu 
ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Darłowo na 2025 rok. Skład orzekający 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w osobach: Remigiusz Szymański Przewodniczący, Jolanta 
Kuźmicka Członek, Marek Dulewicz Członek pozytywnie opiniują możliwość sfinansowania 
deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Darłowo na 2025 rok.  
 
/uchwała Nr 50.25.10.2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 11 
grudnia 2024 roku w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały 
budżetowej Gminy Darłowo na 2025 rok stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 
 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady oddała głos przewodniczącym komisji 
resortowych rady w celu przedstawienia opinii komisji do przedmiotowego projektu uchwały: 
 
Radny Wiesław Moskwa  Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
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/opinia komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię

 

 
dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej stanowi 
załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/ 
 
Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej przedstawiła 
pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Uzdrowiskowej stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Adam Wasieńko Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
przedstawił pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Waldemar Bonk Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przedstawił 
pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Robert Ciszek Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił pozytywną opinię

 

 
dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 
 
Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pani Przewodnicząca Rady zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 2025 wraz z autopoprawką: 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła
 

 uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 2025. 
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/Uchwała Nr XI.70.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 2025 
stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
Pani Przewodnicząca Rady powiedziała, że gratuluje Panu Wójtowi.  
 
Na sali obrad rozległy się oklaski.  
 

Pani Przewodnicząca Rady ogłosiła 10-minutową przerwę w obradach dzisiejszej sesji. 
Po przerwie kworum wynosiło 15 radnych. 

 
Ad. 12.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2025-2034. Druk Nr 2/2024XI 

  

 
/projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2025-2034 
stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 
 

Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo poinformowała, że projekt uchwały                          
w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2025-2034 
Rada Gminy otrzymała w dniu 15 listopada 2024 roku.  

Przedmiotowy projekt był szczegółowo analizowany i omawiany na posiedzeniach 
wszystkich komisji resortowych Rady Gminy Darłowo w dniu 18 grudnia 2024 roku. 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                  
z uzasadnieniem i autopoprawką.  
 

Pan wójt powiedział, że wieloletnie prognoza finansowa to jest takie założenia na 
kolejne lata. Tutaj ona opiewa teraz na lata 2025-2034, czyli na okres kredytowania. 
Wieloletnia prognoza finansowa przedstawia wskaźniki spłaty zobowiązań, które spełniamy, 
przedstawia dochody i wydatki bieżące oraz spłatę długu. Przedstawia także przedsięwzięcia, 
które są wykonywane wieloletnie, bo nie każde przedsięwzięcie kończy się z rokiem 
budżetowym, więc jeżeli ono trwa przez dwa lata lub dłużej, musi ono być ujęte w 
wieloletniej prognozie finansowej. Objaśnienia także zawiera do niektórych pozycji jak 
dochody, wydatki i na co przeznaczamy nadwyżkę. Pan wójt powiedział, że tutaj radni 
zapoznali się na  komisjach szczegółowo, gdy  Pani Skarbnik omawiała wieloletnią prognozę 
finansową. Wójt powiedział, że tylko przedstawi jeszcze autopoprawkę. Zmianie ulega 
pozycja 2.1.1 wynagrodzenia                                 i składki od nich naliczane, zmniejsza się o 
kwotę 171 163 zł.  
 

Zgłoszoną przez Wójta Gminy Darłowo autopoprawkę do projektu uchwały w 
sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2025-2034 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie Rady:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 
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Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
przyjęła zgłoszoną przez Wójta Gminy Darłowo autopoprawkę do projektu uchwały w 
sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2025-2034.  
 
/Autopoprawka stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/ 
 

Pani Przewodnicząca poprosiła Pana Wójta o przedstawienie opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Szczecinie do projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2025-2034. 

Pan Wójt przedstawił uchwałę nr 50.25.11.2024 z dnia 11 grudnia 202 roku Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie opinii o projekcie 
uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 
2025-2034. Skład Orzekający RIO w Szczecinie w osobach: Remigiusz Szymański, Jolanta 
Kuźmicka, Marek Dulewicz, pozytywnie opiniują przedłożony projekt uchwały w sprawie 
uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2025-2034.  
 
/uchwała Nr 50.25.11.2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie 
opinii do projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2025-2034 
stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Wiesław Moskwa  Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
przedstawił pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię

 

 
dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej stanowi 
załącznik nr 27 do niniejszego protokołu/ 
 
Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej przedstawiła 
pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Uzdrowiskowej stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Adam Wasieńko Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
przedstawiła pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu/ 
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Radny Waldemar Bonk Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przedstawił 
pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Robert Ciszek Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił pozytywną opinię

 

 
dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 
 
Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pani Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji  przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie 
uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2025-2034: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła

 

 uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2025-2034. 

/Uchwała Nr XI.71.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2025-2034 stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
Ad.13.
Rozpatrzenie uchwały w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, sposobu ich świadczenia oraz wysokości cen za te usługi. Druk Nr 3/2024XI 

  

 
/projekt uchwały w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, sposobu ich świadczenia oraz 
wysokości cen za te usługi stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
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Pan wójt powiedział, że projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów sposobu ich świadczenia oraz wysokości cen za te usługi 
był omawiany dokładnie przez Panią Zastępcę Wójta na komisjach rady gminy. Pan wójt 
tylko wspomniał, że są to dodatkowe opłaty jeżeli ponad limit są oddawane na PSZOK 
odpady, które są już częściowo usługami płatnymi i w tej uchwale znajdują się ceny za te 
dodatkowe usługi.  

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, sposobu ich świadczenia oraz 
wysokości cen za te usługi stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej  i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, sposobu ich świadczenia oraz 
wysokości cen za te usługi stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu/ 
 
Pani Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej  i Infrastruktury Technicznej powiedziała, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, sposobu ich 
świadczenia oraz wysokości cen za te usługi stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu/ 
 
Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, sposobu ich świadczenia oraz wysokości cen za te usługi:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
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0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, sposobu ich świadczenia oraz wysokości cen za te usługi. 

/Uchwała Nr XI.72.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, sposobu ich 
świadczenia oraz wysokości cen za te usługi stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.14.
Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr X.61.2024 z 
dnia 27 listopada 2024 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Darłowo. Druk Nr 4/2024XI 

  

 
/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr X.61.2024 z dnia 27 listopada 2024 r.                         
w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 38 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 

Pan wójt powiedział, że jak wspominał wcześniej, dostaliśmy zastrzeżenia wojewody 
odnośnie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Darłowo. W tej 
uchwale doprecyzowujemy po prostu te nieścisłości. Dotyczą one § 2 Naprawy pojazdów 
samochodowych poza warsztatami – co było dokładnie omawiane na komisjach – oraz 
wyznaczenia obszarów podlegających dodatkowej deratyzacji i terminów jej 
przeprowadzenia, terminów oraz miejsc przechowywania tych środków. Tu w uchwale są 
wyznaczone 10 obowiązkowych miejsc deratyzacji na terenie Gminy Darłowo. Są to:  

1) budynki wielolokalowe podpiwniczone, 
2) lokale gastronomiczne, 
3) obiekty handlowe branży spożywczej, 
4) magazyny żywności i płodów rolnych, 
5) obiekty, na których prowadzi się hodowle zwierząt gospodarskich, 
6) obiekty, w których prowadzone jest zbiorowe żywienie, 
7) wolnostojące komórki i pomieszczenia gospodarcze przynależne do zabudowy 

wielolokalowej, 
8) miejsca zbierania odpadów w zabudowie wielolokalowej, 
9) obiekty użyteczności publicznej, 

10) obiekty, w których prowadzona jest działalność w zakresie zbierania lub przetwarzania 
odpadów. 
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Pan wójt powiedział, że dokładnie uchwała była omawiana na komisji.  
 

 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr X.61.2024 z dnia 27 listopada 
2024 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 
39 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej  i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr X.61.2024 z dnia 27 listopada 
2024 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 
40 do niniejszego protokołu/ 
Pani Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej powiedziała, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr X.61.2024 z dnia 27 
listopada 2024 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Darłowo stanowi 
załącznik nr 41 do niniejszego protokołu/ 
 
Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo 
Nr X.61.2024 z dnia 27 listopada 2024 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Darłowo:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr X.61.2024 z dnia 
27 listopada 2024 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Darłowo. 
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/Uchwała Nr XI.73.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Darłowo Nr X.61.2024 
z dnia 27 listopada 2024 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.15.
Rozpatrzenie uchwały w sprawie ustalenia ceny za odprowadzenie wód opadowych lub 
roztopowych, ujętych w otwarte lub zamknięte systemy gminnej kanalizacji deszczowej. 
Druk Nr 5/2024XI 

  

 
/projekt uchwały w sprawie ustalenia ceny za odprowadzenie wód opadowych lub roztopowych, ujętych w 
otwarte lub zamknięte systemy gminnej kanalizacji deszczowej stanowi załącznik nr 43 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 

Pan wójt powiedział, że to takie novum w naszej gminie, ponieważ jeszcze takiej 
uchwały nie było. Coraz więcej budujemy dróg z systemem kanalizacji deszczowej, do której 
chcą przyłączyć się mieszkańcy. Tu proponujemy taką uchwałę, bo jest to w formie odpłatnej 
usługi, wyrażająca jednocześnie aprobatę dla wykonywania tej usługi i mogące też 
zmniejszyć koszty funkcjonowania tej wzmożonej kanalizacji deszczowej w tych drogach, bo 
Gmina budując kanalizację deszczową w drogach zapewnia odwodnienie przede wszystkim 
drogi i powinna ponosić z tym związane koszty. Jeżeli będą przyłączane osoby z zewnątrz, tu 
taj ten system pomp, który działa w tym systemie kanalizacji deszczowej, będą ponoszone 
koszty i w związku z tym proponujemy rozwiązanie, które było przedstawione na komisji 
przez Panią Zastępcę Wójta.  

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie ustalenia ceny za odprowadzenie wód opadowych lub roztopowych, ujętych 
w otwarte lub zamknięte systemy gminnej kanalizacji deszczowej stanowi załącznik nr 44 do niniejszego 
protokołu/ 
 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej  i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
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/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie ustalenia ceny za odprowadzenie wód opadowych lub roztopowych, 
ujętych w otwarte lub zamknięte systemy gminnej kanalizacji deszczowej stanowi załącznik nr 45 do 
niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej powiedziała, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie ustalenia ceny za odprowadzenie wód opadowych lub roztopowych, 
ujętych w otwarte lub zamknięte systemy gminnej kanalizacji deszczowej stanowi załącznik nr 46 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie ustalenia ceny za odprowadzenie wód 
opadowych lub roztopowych, ujętych w otwarte lub zamknięte systemy gminnej kanalizacji 
deszczowej:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie ustalenia ceny za odprowadzenie wód opadowych lub 
roztopowych, ujętych w otwarte lub zamknięte systemy gminnej kanalizacji deszczowej. 

/Uchwała Nr XI.74.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustalenia ceny za odprowadzenie wód opadowych lub 
roztopowych, ujętych w otwarte lub zamknięte systemy gminnej kanalizacji deszczowej stanowi załącznik nr 47 
do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.16.
Rozpatrzenie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny Gminy 
Darłowo na lata 2025-2027. Druk Nr 6/2024XI 

  

 
/projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny Gminy Darłowo na lata 2025-2027 stanowi 
załącznik nr 48 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 

Pan wójt powiedział, że tutaj na komisji rady gminy pani Anna Zatorska dokładnie 
omawiała ten program i za chwileczkę poprosi ją o głos. Pan wójt wspomniał, że taki program 
wspierania rodziny w Gminie Darłowo my mieliśmy, który się właśnie kończy. 
Obowiązkowo jest go określenie na kolejne trzy lata, co jest czynione jako załącznik do tej 
uchwały i jest de facto kontynuacją programu.  

 
Pani Anna Zatorska Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie 

powiedziała, że głównym celem tego programu jest wspieranie rodzin przeżywających 
trudności w wykonaniu funkcjo opiekuńczo-wychowawczych w procesie przywracania 
zdolności do prawidłowego funkcjonowania rodzin. Program będzie realizowany przy 
współpracy placówek oświatowych, Zespołu Interdyscyplinarnego, Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie, Gminnej Komisji ds. Rozwiazywania Problemów alkoholowych. Program 
jest obligatoryjny, to jest zadanie własne Gminy dlatego uchwała jest zasadna.  

 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny Gminy Darłowo na lata 2025-2027 
stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu/ 
Pan Radny Adam Wasieńko Przewodniczący Komisji Prawa, opieki Społecznej i Zdrowia 
powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Prawa w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny Gminy Darłowo na lata 2025-2027 
stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu/ 
 
Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny 
Gminy Darłowo na lata 2025-2027:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny Gminy Darłowo na 
lata 2025-2027. 
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/Uchwała Nr XI.75.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny Gminy 
Darłowo na lata 2025-2027 stanowi załącznik nr 51 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.17.
Rozpatrzenie uchwały w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu oraz określenia 
zasad zwrotu wydatków na pokrycie kosztów pogrzebu. Druk Nr 7/2024XI 

  

 
/projekt uchwały w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu oraz określenia zasad zwrotu wydatków na 
pokrycie kosztów pogrzebu stanowi załącznik nr 52 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 

Pan wójt powiedział, że chociaż w tym okresie bardzo smutna uchwała, jako gmina 
jesteśmy ponieważ Ośrodek Pomocy Społecznej jest zobowiązany do pochówku osób 
bezdomnych i w tej uchwale mamy określone zasady, które ujmujemy właśnie pochówku 
tych osób bezdomnych – jak on powinien wyglądać, jakie koszty mniej więcej to są. 
Wszystko omawiała na komisji Pani Kierownik. Jest to ustawowy nasz obowiązek. Uchwała 
jest bardzo krótka, ale też bardzo smutna. Nie dość, ze w tym okresie, ale jesteśmy 
zobowiązani ją podjąć. 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu oraz określenia zasad zwrotu 
wydatków na pokrycie kosztów pogrzebu stanowi załącznik nr 53 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Adam Wasieńko Przewodniczący Komisji Prawa, opieki Społecznej i Zdrowia 
powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Prawa w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu oraz określenia zasad zwrotu 
wydatków na pokrycie kosztów pogrzebu stanowi załącznik nr 54 do niniejszego protokołu/ 
 
Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu 
oraz określenia zasad zwrotu wydatków na pokrycie kosztów pogrzebu:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 
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Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu oraz określenia 
zasad zwrotu wydatków na pokrycie kosztów pogrzebu. 

/Uchwała Nr XI.76.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu oraz 
określenia zasad zwrotu wydatków na pokrycie kosztów pogrzebu stanowi załącznik nr 55 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
Ad.18.
Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2024 rok.                       
Druk Nr 8/2024XI 

  

 
/projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2024 rok stanowi załącznik nr 56 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem. 
 

Pan wójt powiedział, że zmiany w budżecie są bardzo krótkie, takie korygujące. 
Zwiększamy dochody i wydatki z tytułu:  
1. otrzymanej darowizny od Społecznego Komitetu Gazyfikacji. Kiedyś był taki komitet i 

gazyfikowano miejscowość społecznie Dąbki. Ten Komitet przekazał darowiznę na rzecz 
Gminy w kwocie 32 327,39 zł, za co bardzo dziękujemy. Życzeniem zgodnie z 
porozumieniem jest przekazanie tej kwoty na rozwój ogólnie infrastruktury wsi Dąbki.  

2. Środki na wspieranie rodziny zwiększamy tutaj o 20 743,54 zł.  
3. Także otrzymaliśmy środki z Funduszu Pomocy Ukrainie na wypłatę świadczeń 

rodzinnych 2 500,00 zł.  
4. Środki z Funduszu Ochrony Środowiska na utrzymanie i funkcjonowanie Punktu 

Informacyjnego 3 225,00 zł.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2024 rok stanowi załącznik nr 57 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
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Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2024 rok:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2024 rok. 

/Uchwała Nr XI.77.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2024 rok 
stanowi załącznik nr 58 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
Ad.19.
Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2024-2034. Druk Nr 9/2024XI 

  

 
/projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2024-2034 
stanowi załącznik nr 59 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  

Pan wójt powiedział, że między innymi są to zmiany, które są skutkiem podjętej przed 
chwileczką uchwały. Przychody w wieloletniej prognozie finansowej nie uległy zmianie. 
Zmiana dotyczy zmiany ujęcia środków, które zamiast jako wolne środki powinny być 
zapisane jako nadwyżka z lat ubiegłych. Dotyczy niewykorzystanych środków z 
przeciwdziałania alkoholizmowi. To są te środki, które pochodzą ze sprzedaży alkoholu. 
Dochody nie uległy zmianie. Dług nie uległ zmianie.  

  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2024-
2034 stanowi załącznik nr 60 do niniejszego protokołu/ 
 
Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
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Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2024-2034:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na 
lata 2024-2034. 

/Uchwała Nr XI.78.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2024-2034 stanowi załącznik nr 61 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
Ad.20.
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo 
na 2025 rok. Druk Nr 10/2024XI 

  

 
/projekt uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo na 2025 rok stanowi 
załącznik nr 62 do niniejszego protokołu/ 
 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo przedstawiła projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem.  

Pani Przewodnicząca powiedziała, że na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 
marca 1990 roku o samorządzie gminnym Rada Gminy Darłowo uchwala co następuje: 
§ 1. Uchwala się ramowy plan pracy Rady Gminy Darłowo na 2025 rok, stanowiący 
załącznik do niniejszej uchwały. 
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo i Wójtowi 
Gminy Darłowo. 
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
Uzasadnienie. 
Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym prace rady i jej organów odbywają się na 
podstawie planu pracy zatwierdzonego uchwałą. Wobec powyższego podjęcie uchwały jest 
zasadne. 
 
Przewodniczący powiedział, że wszystkie komisje resortowe Rady Gminy Darłowo 
zaopiniowały Plan Pracy Rady Gminy Darłowo na 2025 rok pozytywnie.  
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/Opinie komisji Rady Gminy Darłowo do projektu uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady 
Gminy Darłowo na 2025 rok stanowią załączniki nr od 63 do 68 do niniejszego protokołu/ 
 
Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady 
Gminy Darłowo na 2025 rok:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo na 
2025 rok. 

/Uchwała Nr XI.79.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy 
Darłowo na 2025 rok stanowi załącznik nr 69 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
Ad.21.
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2025 rok. Druk Nr 11/2024XI 

  

 
/projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Darłowo na 2025 rok stanowi załącznik nr 70 do niniejszego protokołu/ 

Pan Robert Ciszek Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo 
przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 
Pan Robert Ciszek powiedział, uchwała Rady Gminy Darłowo z dnia 20 grudnia 2024 

roku w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 
gminy Darłowo na 2025 rok. Na podstawie art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o 
samorządzie gminnym (Dz. U. z 2024 r., poz. 1465, 1572) oraz § 102 ust. 1 Statutu Gminy 
Darłowo stanowiącego załącznik do uchwały Nr V/65/2003 Rady Gminy Darłowo z dnia 25 
kwietnia 2003 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Darłowo (Dziennik Urzędowy 
Województwa Zachodniopomorskiego z 2003 r. Nr 50, poz. 845; z 2008 r. Nr 35, poz. 701; z 
2009 r. Nr 52, poz. 1337; z 2010 r. Nr 82, poz. 1549, z 2015 r. poz. 1077, poz. 4248; z 2018 r. 
poz. 1111, poz. 4491; z 2020 r. poz. 283; z 2021 r. poz. 5541) Rada Gminy Darłowo uchwala, 
co następuje: 
§ 1. Zatwierdza się ramowy plan pracy i kontroli na 2025 rok Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Darłowo, stanowiący załącznik do niniejszej uchwały. 
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§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej. 
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
Wnioskodawcy Komisja Rewizyjna w składzie: Robrt Ciszek, Waldemar Bonk, Wiesław 
Moskwa, Monika Staniszewska, Piotr Szewczykowski.  
 

Pan Robert Ciszek powiedział, że jednocześnie wyżej wymieniona komisja przyjęła 
ramowy plan pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2025 rok.  

Pan Robert Ciszek powiedział, że w uzasadnieniu może dodać, że na podstawie § 102 
ust. 1 Statutu Gminy Darłowo Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo każdego roku 
przedkłada Radzie do zatwierdzenia plan pracy w terminie do dnia 31 grudnia. Następnie 
Komisja Rewizyjna organizuje swoją pracę w oparciu o zatwierdzony przez Radę Gminy 
roczny plan pracy Komisji.  

Wobec powyższego podjęcie uchwały jest zasadne.  
 
 

Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo powiedziała, że wszystkie komisje Rady 
Gminy Darłowo na swoich posiedzeniach zaopiniowały pozytywnie ramowy plan pracy                             
i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2025 rok.  
 
/Opinie komisji Rady Gminy Darłowo do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy                                
i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2025 rok stanowią załączniki nr od 71 do 76 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i 
kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2025 rok:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2025 rok. 

/Uchwała Nr XI.80.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2025 rok stanowi załącznik nr 77 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad.22.
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady 
Gminy Darłowo na 2025 rok. Druk Nr 12/2024XI 

  

 
/projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady Gminy Darłowo na 2025 rok 
stanowi załącznik nr 78 do niniejszego protokołu/ 
 
Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo przedstawiła projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem.  
 
Pani Przewodnicząca powiedziała, że na podstawie art. 18 ust. 1 i art. 21 ust. 3 ustawy z dnia     
8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym w związku z § 70 ust. 1 Statutu Gminy Darłowo 
stanowiącego załącznik do uchwały Nr V/65/2003 Rady Gminy Darłowo z dnia 25 kwietnia 
2003 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Darłowo Rada Gminy Darłowo uchwala, co 
następuje: 
§ 1. Zatwierdza się ramowy plan pracy na 2025 rok następujących komisji: 
1) Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu, stanowiący załącznik nr 1 do 

niniejszej uchwały; 
2) Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury 

Technicznej, stanowiący załącznik nr 2 do niniejszej uchwały; 
3) Komisji Uzdrowiskowej, stanowiący załącznik nr 3 do niniejszej uchwały; 
4) Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, stanowiący załącznik nr 4 do niniejszej uchwały; 
5) Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia, stanowiący załącznik nr 5 do niniejszej 
uchwały; 
7) Komisji Organizacyjno-Programowej, stanowiący załącznik nr 6 do niniejszej 
uchwały; 
§ 2.Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącym Komisji wymienionym w § 1. 
§ 3.Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
Zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym Komisje 
podlegają radzie i przedkładają jej plan pracy. Natomiast według § 70. ust. 1 Statutu Gminy 
Darłowo Komisje stałe działają zgodnie z rocznym planem pracy przedłożonym Radzie. Tak                      
w świetle wymienionych wyżej przepisów prawnych poszczególne komisje opracowują swoje 
ramowe plany pracy, które następnie przedstawiają Radzie do zatwierdzenia. Zatwierdzenie 
planów pracy komisji Rady jest niezbędne do prawidłowej pracy Rady.  
Wobec powyższego podjęcie uchwały jest zasadne.  
 
Pani Przewodnicząca powiedziała, że wszystkie komisje resortowe Rady Gminy Darłowo 
pozytywnie zaopiniowały ramowe plany pracy komisji Rady Gminy Darłowo na 2025 rok. 
 
/Opinie komisji Rady Gminy Darłowo do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy 
komisji Rady Gminy Darłowo na 2025 rok stanowią załączniki nr od 79 do 84 do niniejszego protokołu/ 
 
Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo otworzyła dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 



Strona 37 z 38 
 

Pani Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy 
komisji Rady Gminy Darłowo na 2025 rok:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 15 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady Gminy 
Darłowo na 2025 rok. 

/Uchwała Nr XI.81.2024 Rady Gminy Darłowo w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady 
Gminy Darłowo na 2025 rok stanowi załącznik nr 85 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.21.
Wolne wnioski i zapytania. 

  

Pani Przewodnicząca zapytała czy ktoś  Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? 
W tym punkcie głos zabrali:  
 

Radna Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że ma pytanie do Pana 
Wójta. Ponieważ „wiatrakowcy” wzmożyli aktywność, więc ma pytanie do Pana Wójta czy 
Panu Wójtowi coś wiadomo? Mówczyni powiedziała, że „wiatrakowcy” nachodzą rolników, 
podpisują umowy na nowe wiatraki. Mówczyni powiedziała, że nie wie czy to są wiatraki na 
miejscach tych, które kiedyś zostały wykupione te działki a wiatraki nie zostały postawione, 
czy to są jakieś nowe. Trudno jest uwierzyć, żeby sobie tak chodzili bez żadnego 
przygotowania do tego, bez zapewnienia, że mogą, że takie wiatraki powstaną. Mówczyni 
powiedziała, że pamięta, że Pan Wójt obiecał nam, że mamy wystarczającą ilość wiatraków w 
naszej Gminie, bo jest ich ponad 120 i że więcej wiatraków tutaj nie będzie. Mówczyni 
powiedziała, że prosiłaby o takie zapewnienie jeżeli można dzisiaj.   
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nic mu nie wiadomo 
co za firmy chodzą. Różne firmy chodzą oferując ludziom różne oferty od fotowoltaiki po 
mikroturbiny, bo też takie się zdarzają, Na terenie Gminy w części obowiązuje plan z 2005 
roku. Część tych planów została jakby już w skutek zmian wykreślona, aczkolwiek w 2005 
roku był określony plan, który precyzował gdzie turbiny. Pan wójt powiedział, że myśli, że 
będzie bardzo ciężko jakimkolwiek firmom na podstawie tego planu i ustawy odległościowej 
wybudować turbiny jeszcze w Gminie Darłowo. Należy zaznaczyć, że te turbiny, które 
mogłyby być ewentualnie nawet jeżeli by istniały możliwości lokalizacyjne, to są turbiny, 
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które są nieekonomiczne finansowo obecnie określone, więc Gmina musiałaby zmienić plany 
przestrzenne dostosowując je pod te turbiny. Pan wójt powiedział, że nic mu na ten temat nie 
wiadomo. Państwo o wszystkich procedurach planistycznych jesteście powiadamiani.  

 
Pani Radna Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz podziękowała.  
 
Pani Przewodnicząca Rady zapytała czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos?  

Nikt więcej się nie zgłosił.  
Na tym punkt zakończono. 
 
 

Zakończenie sesji. 
Ad. 22.  

Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XI Sesji Rady Gminy Darłowo                        
IX kadencji – Pani Justyna Osses Przewodnicząca Rady Gminy Darłowo zamknęła obrady                     
o godzinie 1447 w dniu 20 grudnia 2024 roku. 

             Przewodnicząca  
Obradom przewodniczyła: 

        Rady Gminy Darłowo 
 
              Justyna Osses  

Sekretarz obrad
Radny Rady Gminy Darłowo 

:  

 
Wiesław Moskwa  
 

Iwona Kowalska  
Protokół sporządziła: 

Kierownik Biura Rady 


